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Flera fall av social dumpning från Nacka  

Interpellation från Socialdemokraterna till Oliver Rykatkin (M), ordförande för Nämnden för arbete 
och försörjning 
 

I världen befinner sig mer än 100 miljoner människor på flykt och kommunerna runt om i Sverige har 
blivit tilldelade ett ansvar. Ett ansvar att hjälpa nyanlända med bosättning under etableringstiden på̊ 
två̊ år. Under dessa två år betalar staten för de nyanländas etablering, men sedan landar 
kostnaderna för de nyanlända på kommunerna. 
 
I flera års tid har kommuner som Fagersta och Tierp larmat om förekomsten av social dumpning. Det 
handlar i korthet om att mer välbärgade kommuner på olika sätt flyttar människor i socialt 
utanförskap till mindre välbärgade kommuner för att på så sätt vältra över kostnader för hjälp och 
stöd på den mottagande kommunen.  
 
Nacka har under de senaste åren blivit utpekad som en kommun som använder just social dumping. I 
SVT 2022-02-18 säger Fagersta kommunalråd att flera fall av social dumpning kommer från Nacka 
kommun. Även Mora tidning noterade 2020-11-12 att många från Nacka flyttat till Parkliden i 
Fredriksberg. I DN 2023-10-30 svarar ett av Moderaternas kommunalråd på frågan om Nacka 
kommun jobbar med social dumping med att “man ska inte dalta så mycket.”  
 
I en artikel från ETC 28/12-23 “Barn far illa när rika kommuner dumpar flyktingar i Tobos “misärhus” 
tas Nacka återigen upp som en kommun som använder social dumping. Denna gång får vi veta att 
Nacka kommun hittat lägenheter i Tobo åt ensamstående mammor som haft sin tvååriga 
etableringstid i Nacka. Lägenheterna lever inte upp till god levnadsstandard och ett stort problem är 
den bristande förvaltningen. I en uppföljande artikel i ETC 19/1 2024 tas ytterligare fall upp där 
Nacka vill bli av med kostnaderna för en familj med sex barn, varav en svårt sjuk 4-åring. 

 
Mot denna bakgrund önskar vi att följande frågor besvaras: 

- Vilket ansvar anser du att Nacka kommun har för de barn och familjer som Nacka har tagit 
emot som flyktingar, inte ska hamna i bostäder med låg/undermålig boendestandard? 

- Vilket ansvar anser du att Nacka kommun har för de familjer som Nacka har tagit emot inte 
hamnar på orter där möjligheten till arbete är låg? 

- Anser du att Nacka lever upp till barnkonventionen när ensamstående mammor får ”hjälp” 
att hitta lägenheter långt från barnens vänner, skola och idrottsengagemang? 

- Hur anser du att Nacka som kommun ska agera i framtiden när det gäller boende för de 
flyktingar som Nacka tagit emot och där etableringstiden på två år har passerat? 
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